
区县宏观经济变量数据库（CFPS2010）

区县宏观经济变量数据库只包括：

区县的顺序码、GDP、人均 GDP、人口数、就业率、平均受教育年限、劳动年龄人口比

例、老年人口比例、10 到 19 岁人口性别比例、非农业户口人口比率等变量，并且只有 2010

年的数据。

区县宏观经济变量数据库特别说明：

1、所有区县码均以顺序码表示，用户可通过区县顺序码与发布版的 CFPS 数据链接。

2、区县宏观经济变量数据库既不包含区县名称，也不包含国标码！因此无法与用户自备的

其他数据链接！

3、区县宏观经济变量数据库各指标（如人口，GDP 等）均经模糊化处理，具体的模糊化过

程请见技术报告 CFPS-23。

若确定需要申请，则请填写区县宏观经济变量申请表，将签字盖章之后的申请表扫描件

及申请人身份证正反面扫描件（身份证正反面请放进同一个 A4 纸大小的页面），一同发至

CFPS 项目组的服务邮箱 isss.cfps@pku.edu.cn（为了保证打印效果清晰，请勿使用手机拍

照），邮件标题请按照“申请区县宏观经济变量数据库_申请人单位_申请人姓名”格式填写。

CFPS 项目组工作人员根据申请表的内容判定其确实有使用必要时，授予其使用权限。

County‐Level Restricted Data include countyid which can be linked to the CFPS public-use
datasets, as well as each county’s GDP, per capita GDP, population, employment rate, average
years of education, the proportion of the working-age population, proportion of the elderly
population, sex ratio of population aged 10 to 19, non-agricultural population ratios in 2010. All
values are blurred, with a random noise added to the actual values.

County‐Level Restricted Data special instructions:

1. No county names or standard administrative codes are included. Users cannot link the dataset
with other administrative datasets. Users can only link the restricted-use county level data with
other CFPS public-use data through countyid.

2. Variables in the restricted datasets are blurred by adding random noises to the actual
administrative statistics. Users may refer to CFPS Technical Report 23 (in Chinese) for details.

3. The use of County‐Level Restricted Data should be applied with a restricted data application
form. The user should include their research plan in the application, and the access will be granted



only when the restricted data will fit the use of the research plan. Users may not use the data for
purposes other than the stated research purposes.


